

Comments on the leadership of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President, Prime Minister, and Ruler of Dubai marking 20 years as PM in 24.ae, 5 Jan 2026

Dr. Nasser Saidi's comments on the leadership of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President, Prime Minister, and Ruler of Dubai marking 20 years as PM appeared in a 24.ae article published on 5th January 2026.

اقتصاديون: قيادة محمد بن راشد تدفع اقتصاد الإمارات إلى مستويات غير مسبوقة

The comments are posted below in English.

Dr. Nasser Saidi, Economic and Financial Advisor and former Chief Economist and Strategist at the Dubai International Financial Centre (DIFC), stated that the UAE economy, under the wise leadership of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, has entered an unprecedented phase of dynamism and maturity, supported by a clear vision that has led to qualitative growth based on economic diversification.

He explained that nominal GDP jumped more than fivefold, reaching approximately \$569.1 billion in 2025, compared to just over \$100 billion in 2000. Non-oil sectors contributed 75.5% to GDP by the end of 2024, and non-oil exports rose to AED 369.5 billion during the first half of 2025.

Al Saidi added, "This transformation is based on a forward-looking vision for developing non-oil sectors, supported by world-class infrastructure and robust regulatory frameworks, along with policies that have enhanced ease of doing business and the confidence of global investors, as seen in the Dubai International Financial Centre and Abu Dhabi Global Market. This active international presence has contributed to establishing the UAE's identity as a global hub for trade and innovation, in parallel with the adoption of a future-oriented agenda that includes women's empowerment and the creation of specialized ministries for artificial intelligence and climate change, all within a flexible and transparent governance model that has made the country a prime destination for global talent and capital."

:and in Arabic

وفي هذا السياق، قال الدكتور ناصر السعيدي، المستشار الاقتصادي والمالي، وكبير الاقتصاديين والاستراتيجيين السابق في مركز دبي المالي العالمي، إن اقتصاد الإمارات دخل، في ظل القيادة الحكيمة للشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، مرحلة غير مسبوقه من الحيوية والنضج، مدعوماً برؤية واضحة قادت إلى نمو نوعي قائم على التنوع الاقتصادي.

وأوضح أن الناتج المحلي الإجمالي الاسمي قفز بأكثر من 5 أضعاف، ليبلغ نحو 569.1 مليار دولار في 2025، مقارنة بما يزيد قليلاً على 100 مليار دولار في عام 2000، فيما بلغت مساهمة القطاعات غير النفطية 75.5% من الناتج المحلي الإجمالي بنهاية عام 2024، وارتفعت الصادرات غير النفطية إلى 369.5 مليار درهم خلال النصف الأول من عام 2025.

وأضاف السعيدي "يرتكز هذا التحول على رؤية مستقبلية لتطوير القطاعات غير النفطية، مدعومة ببنية تحتية عالمية وأطر تنظيمية متينة، إلى جانب سياسات عززت سهولة ممارسة الأعمال وثقة المستثمرين العالميين، كما في مركز دبي المالي العالمي وسوق أبوظبي العالمي. وأسهم الحضور الدولي الفاعل في ترسيخ هوية الإمارات مركزاً عالمياً للتجارة والابتكار، بالتوازي مع تبني أجندة مستقبلية شملت تمكين المرأة واستحداث وزارات متخصصة في الذكاء الاصطناعي وتغير المناخ، ضمن نموذج حوكمة من وشفاف جعل الدولة وجهة رئيسية للمواهب ورؤوس الأموال العالمية".